
PROTOKoL Nr X/2019

z sesji Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 24 lipca 2019 r'
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Piotra Kornatowskiego - PrzewodniczQcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczyiska - Inspektor ds Obslugi RadyiKadr,
Zastepca Kierownika Uzgdu Stanu Cywilnego w Uzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:07, zakonczono o godz.1 1 :55

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 14 Radnych

- nieobecny: radny - Pan Dariusz Karbowski

- lista obecnosci stanowi zalqcznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wqgrzynowski - W6jt Gminy

z.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

3.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

- lista obecnosci stanowi zalacznik do protokolu

4.Soltysi - lista obecnoSci stanowi zalqcznik do protokolu

Porzqdek sesii:

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomocnosci obrad.

Obrady X sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:07 Pan Piotr Kornatowski Przewodniczqcy

Rady Gminy.

Nastepnie pouczyl wszystkich obecnych, iz obrady Rady Gminy sq rejestrowane za pomocE uzedzen

nagrywajqcych d2wigk.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosci,

na sali znajduj sie 14 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Pzewodniczecy Rady przedstawil porzEdek dzienny obrad.

l,Otwarcie sesji.

2.Stwierdzenie prawomocnoici obrad.

3.Ustalenie porzqdku obrad.

4.Przyjecie protokotu z lX sesji Rady Gminy.

5.Sprawozdanie mi?dzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

6.PodjQcie uchwal w nastepujqcych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2019-2032i

2) zmian w budzecie Gminy Rybno na 2019 rok;

3) zapewnienia bezplatnego transportu iopieki w czasie przewozu dzieci do przedszkola ioddzial6w

przedszkolnych;

4) zapewnienia bezplatnego transportu uczni6w do Zespotu Szk6l w Rybnie;



5) okreslenia wzoru wniosku o wypfate dodatku energetycznego;

6) nadania tytulu ,,Honorowy Obywatel Gminy Rybno,,dla pani El2biety Bojanowskiej;

7) wyra2enia zgody na utwozenle miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kqpieli na terenie
gminy Rybno.

T,Wolne wnioski i zapytania.
8, Zamknigcie obrad.

Kierujqc nastepnie zapytanie o propozycje zmiany poeEdku obrad.

Wniosk6w o zmiang porzadku obrad: nie wniesiono.

NastQpnie poddal pod glcsowanie porzEdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych glosami:

-,,2a" - 14

- ,,przeciw'- 0

- ,,wstrzymujqcych siQ" - 0
przyjQla porzqdek obrad X sesji Rady Gminy.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem pozedku obrad stanowi zalacznik do protokolu.

Ad.4.Przviecie orotokolu z IX sesii Radv Gminv Rvbno

Pzewodniczqcy Rady poinformowal, 2e protokol z lX sesji zostal wylo2ony do wglqdu i do

czasu rozpoczecia sesji nie zlo2ono do przewodniczecego wniosku o dokonanie poprawek

do przedfo2onego projektu protokolu.

W zwiqzku tym poddal pod glosowanie protok6l z lX sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 14

Radnych glrosami:

-,,2a" -'14
- ,,przeciw' - 0

- ,,wstrzymujecych sie" - 0
przyjela protok6l z lX sesji Rady Gminy.

lmienny wykaz glosowania nad przyjqciem pozqdku obrad stanowi zalqcznik do protokolu.

s.Sprawozdanie miedzvsesvine W6ita Gminv Rvbno.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzielil glcsu W6jtowi Gminy - Panu Tomaszowi

Wegrzynowskiego, kt6ry pzedlozyl sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej.

Po zfo2eniu sprawozdania otworzyl dyskusje. Pytarl nie wniesiono.

Sprawozdanie stanowi za+acznik do protokolu.



Ad.6.Podiecie uchwal w nastepuiacvch sprawach

1) zmianv Wieloletniei Proonozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2019-2032:

Przewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Bogdan Wantowski pzedstawil opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusjQ nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknet dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wiceprzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radnych, glosami:
- 14 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujecych sie"
podjela uchwale Nr X/80r2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 2019-2032.

Uchwala stanowi zalAcznik do protokolu.

lmienny wykaz gbsowania nad projektem uchwaly stanowi zalAcznik do protokolu.

2) zmian w budzecre Gminv Rvbno na 2019 rok

Przewodniczecy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siq do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Bogdan Wantowski pzedstawil opiniq komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zal'?a'znik do protoko,lu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyf dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknEl dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez WicepzewodniczEcq

Rady, poddal go pod gfosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14
Radnych, glosami:
- 14 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujacych sie"



podjQta uchwaQ Nr X81/2019 w sprawie zmian w budiecie cminy Rybno na 2019 rok.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.
lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

3) zapewnienia bezolatneoo transportu iopieki w czasie orzewozu dzieci do pzedszkola ioddziaf6w

ozedszkolnvch

PrzewodniczEcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienre opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Bogdan Wantowski przedstawil opinie komisji stafych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Przewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjQ nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radny - Bogdan Wantowski zapytal, uczniowie dowoZenl spoza okregu bQdq ponosid koszty dowozu.

W6jt Gminy - Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi wyjaSnil, i2 uczniowie nie ponoszq z tego tytulu

2adnych kosztow.

Radny-Piotr Kornatowski nawiqzujac do wypowiedzi radnego Bogdana Wantowskiego zwrocil uwage,

Ze radny mial na mysli, czy ucze^ przypisany do obwodu maciezystego, wybierEec sobie szkole w

innym obwodzie, bgdzie musial ponosiC koszty dowozu.

Radny - Bogdan Wantowski ponowil pytanie, czy uczniowie spoza okregu bede musieli pokrywac

koszty dowozu.

WOjt Gminy-Tomasz Wegzynowski wskazal, i2 udzieli odpowiedzi pisemnej na pytanie radnego

Bogdana Wantowskiego.

Radny-Waldemar Reszka zwr6cil uwage, 2e chcialby aby na pytanie radnego w6jt udzielil odpowiedzi.

Czy rodzice bgdq ponosiC koszty dowozu?

W6jt Gminy -Tomasz Wegzynowski wyjasnil, 2e do tej pory nie bylo problemu z dowozem. Wskazal,

i2 udzieli odpowiedzi na pismie.

Na tym dyskusje zakonczono.

Pzewodniczecy Rady zamknal dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wiceprzewodniczqca

Rady, poddaf go pod glosowanie.

Rada Gminy w gliosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 14
Radnych, glosami:



- 14 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych siQ"
podjela uchwale Nr X82l2019 w sprawie zapewnienia bezplatnego transportu i opieki w czasie

pzewozu dzieci do przedszkola i oddzial6w przedszkolnych.

Uchwala stanowi zaqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zal4cznik do protokolu.

4) zaoewnienia bezolatneqo transportu uczni6w do Zesoo+u Szkol w RVbnie

Przewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Bogdan Wantowski peedstawil opiniQ komisji stalych o proJekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalEcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Pnewodniczqcy Rady zamknq.l dyskusjQ. Po odczytaniu prolektu uchwaly przez Wiceprzewodniczqca

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glrosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radnych, glosami:
- 14 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrrymujecych siQ"
podjgla uchwaQ Nr )U8312019 w sprawie

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.
lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi za+acznik do protokolu.

5) okreslenia wzoru wniosku o wvolate dodatku enerqetvczneqo

PzewodniczEcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie proJektu uchwaly.

Radny - Bogdan Wantowski pzedstawil opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznlk do protokolu.

Przewodniczacy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wiceprzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skfad Rady 15 Radnych w obecnoSci 14
Radnych, glosami:
- 14 - ,,2a",



- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sie"
podjgla uchwaQ Nr X/84/2019 w sprawie okreslenia wzoru wniosku o wyphte dodatku

energetycznego

Uchwala stanowi zaqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznlk do protokolu.

6) nadania tvtulu ..Honorowv Obvwatel Gminv Rvbno" dla Pani Elzbietv Boianowskiei

Peewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaty.

Radny - Bogdan Wantowski przedstawil opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad proJektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wicepzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radnych, glosami:
- 7 - ,,2a",
- 4 - ,,przeciw"
-3 - ,,wstrrymujQcych si?"
podjeh uchwale Nr X/85/2019 w sprawie nadania tytulu ,,Honorowy Obywatel Gminy Rybno"

dla Pani Elibiety Boianowskiei

Uchwala stanowi zalAcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zaqcznik do protokolu.

7) wvrazenia zqodv na utworzenie mieisca okazionalnie wvkotzvstvwaneoo do kapieli na terenie

qminv Rvbno

PzewodniczEcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Bogdana Wantowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Bogdan Wantowski pzedstawil opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusjq nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczacy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu prolektu uchwaly przez Wiceprzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14
Radnych, glosami:
- 14 - ,,2a",
- 0 - ,,pneciw"
-0 - ,,wstnymujAcych siQ"
podjela uchwa& Nr X/86/2019 w sprawie wyraienia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie

wykotzystywanego do kqpieli na terenie gminy Rybno.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

O godz. 1 1 :00 Pzewodniczqcy Rady zatzedzil przeMe w obradach do godz.1 1 :15.

Po przerwie Rada peystqpila do realizacji kolejnego punktu porzadku obrad.

Podczas przerwy sale opuscil Radny Pan Adam Bochno. Stan Rady 13 radnych.

Ad.T.Wolne wnioski i zapvtania,

Glos zabrali:
Radna - Marzanna Bokowska poinformowala o zb|lz4ecym sie festynie charytatywnym
organizowanym przez solectwo Rapaty 27 lipca br.

W6jt Gminy - Tomasz Wegrzynowski podziekowal za podjecie uchwal, w szczeg6lnosci za podjecie

uchwaly w sprawie nadania tytulu Honorowy Obywatel Gminy Rybno dla pani Elzbiety Bojanowskiej.
Przypomnial, 2e wnioskodawcq jest Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wsi Rybno.

Radna -Joanna Slupska poinformowala o zbli2ajqcych sie wyborach do lzb Rolniczych.

Radny - Sylwester Kasprowicz poinformowal ifestynie charytatywnym, kt6ry odbedzle siQ 27 lipca br.,

kierujqc zaproszenie do zebranych radnych i softysdw. po czym zwr6cil siq do radnego Adama
Kasprowicza o wyJasnienie na jakie trudnosci napotyka zalatwiajac sprawy w urzedzle.

Radny - Adam Kasprowicz zwrbcil uwagQ, i2 wsp6lpraca z urzedem ulegla pogorszenru. W
szczeg6lnosci wskazal na nieprofesjonalne zachowanie jednego z uzednik6w. W tym miejscu
przedstawil spos6b zalatwienia zlozonego wniosku w sprawie oSwietlenia przydroznej figury.

W6jt Gminy -Tomasz Wggzynowski zwr6cil uwage, i2 nie zgadza sie z twierdzeniem przedm6wcy
dotyczqcym sprawnosci dzialania urzedu. Podkreslil, Ze wskazane ptzez Pana Adama Kasprowicza
przedsiewziQcla byly ju2 realizowane i jak doted nie stanowi.ly pzedmiotu niedom6wren.

Pracownik UzQdu Gminy-Artur zylka wyjaSnit, i2 do pzedstawionej sytuacji odniesie sie na pi6mie.

Radny - Adam Kasprowicz wni6sf zapytanie, czy wspomniana figura pzydroza zostanie
podswietlona. Ponadto zwr6cil uwagQ, i2 ze strony W6jta padly obietnice podswietlenia kosciola
parafialnego w Koszelewach. Wni6sl r6wnie2 zapytanie, kto ponosi koszty oswietlenia koSciola w
Rumianie i w Rybnie.

W6jt Gminy - Tomasz WQgzynowski w odpowiedzi wyjaSnil, i2 w kwestii oswietlenia ko5ciol6w nale2y
zwr6cie sie do zarzqdc6w tych obiektow. Zwr6cil uwage, 2e kosci6l w Koszelewach jest w bardzo
dobrze utrzymany, na chwile obecnA istniejq wazniejsze przedsiewziecia do wykonania. Stwierdzil, i2

bezprawnym dzialaniem byloby ptzylecze do oswietlenia ulicznego. W pieMszej kolejnosci nale2y
dokonaC monta2u skzynki elektrycznej, a to pociqga za sobA koszty.



Mieszkaniec miejscowosci Rybno - Pani Dunacka zwr6cila uwagQ, i2 mieszkancy sqsiadujecy z jej
posesjq spalaje odpady, kt6re zanieczyszcz4q powietrze, unoszqcy sie w powietrzu dym powoduje
draaniacy zapach, uniemozliwia czerpanie Swiezego powietrza. Ponadto dobiegajace halasy ze
znajdujecej siQ opodal pla2y zakl6cajE spok6j i cisze.

Rady-Bogdan Wantowski stwierdzil, i2 jej twierdzenia sq bezpodstawne. Podkreslil, i2 cisza nocna
obowiqzuje od godz.22:00, wiec do tego czasu, dobiegajqce halasy nie powinny stanowi6 problemu.

Sekretarz Gminy - Jolanta Jendrycka zwrocil uwage na fakt, iZ gmina Rybno przystqpila do programu
Czyste Powietrze oraz programu w zakresie zakupu czulnik6w badania czystosci powietrza.

Na tym dyskusje zakonczono.

Ad.S.Zamkniecie obrad.

O godz.1 1 :55 Przewodniczecy Rady Pan Piotr Kornatowski - wobec wyczerpania dziennego poeqdku

obrad - zamknql obrad X sesji zwycz4nej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakonczono.


